Disability 
At some time in our lives we’ve all been ill or had an accident. In that sense we all know how it feels to be «disabled» for a few days. What’s it like to have a full-time disability, though? – To be deaf, blind or paralyzed, for example? How are people in that situation treated by society, and – perhaps even more importantly – how do they want to be treated?
The Disability Guide
Disability comes in many different forms. Some conditions attack the musckes, for example. Others damage the nerves, brain, blood or bones. Here is a short alphabetical guide to just ten «mind and body» disabilities. 
Autism:
Autism is caused by a problem in the brain. Autistie people find it difficult to:
Mix with other people.
Expiress their thoughts and feelings in words.
As a result of these problems they often become frustrated and angry.
Blindness:
Some people lose their sight because of a specifie eye disease. Others become blind (or partly blind) through accidents or old age. Help for blind people includes: 
Guide dogs.
White sticks.
Books written in a special language of raised dots called Braille.
Cerebral palsy: 
About one child in 500 suffers brain damage at birth. The cause is often lack of oxygen. The result is cerebral palsy – a condition that makes it difficult to control the muscles. People with cerebral palsy move in clumsy, jerky way and often cannot talk very clearly.
Cystic fibrosis: 
This condition (which is inherited) affects the lungs and digestion. People who suffer from it need to take medicine every day. This helps them to digest their food. They also need to do special exercise. In this way they’re able to control their disability and lead largely normal lives.
Deafness: 
Like blindness, deafness can have several different causes. Also like blindness, it can be either total or partial. Hearing aids make life easier for the partially deaf. As for people who can’t hear at all, they can still understand others by lip – reading and can communicate themselves by using sign – language.
Down’s syndrome:
About one child in 1,000 is born with an extra chromosome. These children have Down’s syndrome. They’re often very happy, friendly people but they also suffer from mental and physical problems. These include: 
Learning difficulties.
A high risk of heart disease.
Epilepsy:
This condition affects one person in 200 and, like cystic fibrosis; it can largely be controlled by drugs. Largely, but not totally. When someone has an epileptic attsck or fit, it’s because their brain has suddenly produced more energy than usual. This makes the person fall down, shake violently and sometimes become unconscious. Epileptic fits look frightening, but  are rarely danferous.





Инвалидность
В какой-то момент в нашей жизни мы все были больны или попали в аварию. В этом смысле все мы знаем, каково это быть «отключенным» в течение нескольких дней. Что он хотел бы иметь полностью инвалидность, хотя? - Для того, чтобы быть глухим, слепым или парализованым, например? Как люди в этой ситуации рассматриваются обществом, и - возможно, что еще более важно - как они хотят лечиться?
Руководство по инвалидности
Инвалидность проявляется во многих различных формах. Некоторые условия атакуют мышцы, например. Другие повреждают нервы, мозг, кровь или кости. Вот - короткое алфавитное руководство только десять "ум и неспособность тела".
Аутизм:
· Аутизм вызвана проблемой в головном мозге. Аутичные люди находят трудности:
· Иметь дело с другими людьми.
Выражать свои мысли и чувства в словах.
В результате этих проблем они часто становятся раздраженными и сердитыми.
Слепота:
Некоторые люди теряют зрение из-за специфического заболевания глаз. Другие становятся слепыми (или частично слепыми) через несчастный случай или старости. Помощь для слепых людей включает в себя:
· Собаки-поводыри.
· Белые палочки.
· Книги, написанные на специальном языке выпуклых точек под названием Брайля.
Церебральный паралич:
Приблизительно один ребенок  в 500 страдает повреждения головного мозга при рождении. Причиной часто является недостаток кислорода. В результате церебральный паралич - условие, которое мешает управлять мышцами. Люди с церебральным параличом  неуклюжие, судорожным способом или часто не могут говорить очень четко.
Кистозный фиброз:
Это условие (которое наследуется) воздействует на легкие и пищеварение. Люди, которые страдают от этого нужно принимать лекарства каждый день. Это помогает им переваривать пищу. Они также должны делать специальное упражнение. Таким образом, они в состоянии контролировать свою инвалидность и вести нормальный образ жизни в значительной степени.
Глухота:
Как и слепота, глухота может иметь несколько различных причин. Кроме того, слепота,  может быть или полной или частичной. Слуховые аппараты облегчивают жизнь частично глухим. Что же касается людей, которые не могут слышать вообще, они все еще могут понять других по губам - чтением и могут общаться сами с помощью знака - язык.
Синдром Дауна:
Приблизительно один ребенок в 1,000 рождается с дополнительной хромосомой. Эти дети имеют синдром Дауна. Они часто очень счастливы, дружелюбные люди, но они также страдают от психических и физических проблем. К ним относятся:
· Проблемы в изучении.
· Высокий риск развития сердечно-сосудистых заболеваний.
Эпилепсия:
Это условие влияет на одного человека в 200 и, как кистозный фиброз; ее в значительной степени можно контролировать с помощью лекарств. В значительной степени, но не полностью. Когда кто-то имеет эпилептический припадок или атаку, это потому, что их мозг внезапно произвел больше энергии, чем обычно. Это вынуждает особу упасть, трястись, а иногда терять сознание. Эпилептические припадки выглядят пугающе, но редко опасны.
